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Geachte mevrouw De Wolff en de heer Mijnders, 

 

Op 1 maart 2024 heeft u schriftelijke vragen (RvO, art. 41) over de Lokale Inclusie Agenda gesteld. In 

deze brief beantwoorden wij uw vragen. 

 

Vraag 1 

In de lokale agenda inclusie wordt aangegeven dat in Ridderkerk gestart zal worden met een startnotitie 

digitale toegankelijkheid. Wanneer wordt er een start gemaakt met deze startnotie en wanneer kunnen wij 

deze in de gemeenteraad verwachten?  

 

Antwoord:  

De beschreven startnotitie betreft een intern document voor een plan van aanpak. Hierin worden acties 

opgenomen voor de ambtelijke organisatie over bewustwording van het thema, trainingen en onderzoek. 

De acties en status hiervan komen tot u via het jaarlijkse Verantwoordingsverslag Digitale 

Toegankelijkheid. Het Verantwoordingsverslag 2022 is op 25 augustus 2023 met u gedeeld. Het verslag 

over 2023 komt beschikbaar in het tweede kwartaal van dit jaar. 

 

Vraag 2 

Het meedenken van ervaringsdeskundigen op het gebied van integrale toegankelijkheid is naar onze 

mening essentieel, voor het slagen van onze doelen op dit gebied. In de lokale inclusie agenda wordt het 

betrekken van ervaringsdeskundigen meerdere malen genoemd. Heeft het college al een groep 

ervaringsdeskundigen kunnen bereiken, zodat zij kunnen meedenken bij verschillende thema's?  

a. Zo ja, hoe groot is deze groep? 

b. Zo nee, wanneer bent u van plan deze groep samen te stellen en mogelijkheid te bieden dat inwoners 

zich hiervoor kunnen melden? 

 

Antwoord:  

Wij delen het belang van het hebben van ervaringsdeskundigen. Graag verwijzen wij voor de 

beantwoording van deze vragen naar de raadsinformatiebrief over Motie 2023-69 PvdA Inzet 

ervaringskennis. De in de motie gevraagde informatie wordt aan de raad aangeboden in het tweede 

kwartaal van dit jaar. 

 
  



 
 

Vraag 3 

U spreekt in de agenda ook over meer samenwerking met de VVE’s. Op welke manier is er de afgelopen 

periode meer ingezet op samenwerking met de vve’s op dit onderwerp en kan u een voorbeeld geven wat 

deze extra samenwerking tot nu toe heeft opgeleverd? 

 

Antwoord:  

Voor VvE’s geldt dat zij collectieve belangen van alle appartementseigenaren binnen een complex 

behartigen. De VvE is verantwoordelijk voor het onderhoud van het gebouw en moet zorgen voor een 

veilige en gezonde leefomgeving. Hier valt ook de verantwoordelijkheid voor goed toegankelijke 

complexen onder. Vanuit de Wmo is het mogelijk om een (individuele) voorziening te treffen in de 

openbare ruimte van een appartementencomplex. Hierbij wordt ook onderzocht of de aanpassingen van 

toepassing op meer bewoners zijn die gebruik maken van de gemeenschappelijke ruimte. Op die manier 

wordt afstemming met de VvE gezocht. Door de wijze waarop de VvE’s georganiseerd zijn, is verdere 

samenwerking tot op heden niet van de grond gekomen, al is dit wel wenselijk. VvE’s zijn per complex 

georganiseerd, wat gezamenlijke en efficiënte afstemming bemoeilijkt. 

 

Vraag 4 

Bij de afgelopen verkiezingen heeft Ridderkerk ook ingezet om het toegankelijk maken van stembureaus. 

Ze waren er stemmalen en audioboxen beschikbaar, waren alle stembureaus voor mindervaliden en 

waren op drie na alle stembureaus beschikbaar voor mensen in een scootmobiel. Via de landelijke 

website: Waar is mijn stemlokaal, is niet terug te vinden bij welk stembureau er auditieve hulpmiddelen 

beschikbaar waren.  

a. Is onze aannamen juist dat deze auditieve hulpmiddelen wel beschikbaar waren op het stembureau op 

het gemeentehuis?  

b. Bent u van plan om het aantal stembureaus met auditieve en visuele hulpmiddelen uit te breiden of is 

de beschikbaarheid van deze hulpmiddelen op het stembureau van het gemeentehuis voldoende?  

 

Antwoord:  

De aanname is juist dat de auditieve hulpmiddelen beschikbaar waren op het stembureau in het 

gemeentehuis. De beschikbaarheid hiervan wordt als voldoende beschouwd. Het inzetten van deze 

hulpmiddelen vormt namelijk een grote kostenpost, terwijl slechts een enkeling ervan gebruikmaakt. 

 

Vraag 5 

In de subsidieregeling zijn als het goed is criteria voor toegankelijkheid afgesproken. Graag zouden wij 

zien dat organisatoren die nog niet voldoen aan de criteria, actieve ondersteuning krijgen vanuit de 

gemeente om hun evenementen zo toegankelijk mogelijk te maken.  

a. Is dit nu al de werkelijkheid of moet de gemeente dit proces nog inrichten?  

b. En wanneer er nog geen criteria in de subsidieregelingen zijn opgesteld: hoe kan de gemeente er voor 

zorgen dat deze criteria niet als een belemmering voor de voortgang van evenementen wordt ervaren, 

maar eerder als een stimulans waarbij de gemeente ondersteuning geeft om de toegankelijkheid te 

waarborgen zonder dat dit ten koste gaat van het evenement.  

 

Antwoord:  

Het is ons niet duidelijk op welke subsidieregeling u doelt. Wellicht bedoelt u actie 2 op pagina 16 van de 

Lokale Inclusie Agenda gemeente Ridderkerk. De uitwerking van deze actie is dat via de 

vergunningsaanvraag van evenementen wordt getoetst op fysieke toegankelijkheid. De Veiligheidsregio 

Rotterdam Rijnmond (VRR) vraagt ook om deze informatie. Daarnaast vormt de nieuwe website van de 

Uitagenda een integrale plek waar alle evenementen in Ridderkerk aangemeld kunnen worden. Deze 

website wordt getoetst op digitale toegankelijkheid. Op deze manier faciliteren wij de organisatoren om 

hun evenement (digitaal) toegankelijk te maken. 

 



 
 

Vraag 6 

In de lokale inclusie agenda wordt bij monitoring gesproken over een jaarlijks evaluatieverslag  

a. Is dit evaluatie verslag al een keer opgesteld en is deze beschikbaar voor de gemeenteraad?  

b. Hoe staat het college tegenover het idee om tijdens (of rondom) de week van de toegankelijkheid een 

commissiebijeenkomst te beleggen om de voortang van de lokale inclusie agenda te bespreken met de 

gemeenteraad?  

 

Antwoord:  

Door personeelsverloop rondom het dossier Lokale Inclusie Agenda is het tot op heden niet gelukt om 

een evaluatieverslag op te stellen. De Week van de Toegankelijkheid is, zoals opgenomen in de Lokale 

Inclusie Agenda, een geschikt meetpunt om de tot dan toe bereikte resultaten te evalueren. Wij streven 

ernaar om in 2024 een verslag op hoofdlijnen op te stellen, dat wij beschikbaar zullen stellen voor uw 

gemeenteraad. Een aparte commissiebijeenkomst heeft onzes inziens momenteel een beperkte 

toegevoegde waarde. 

 

 

 

Hoogachtend, 

 

het college van burgemeester en wethouders van Ridderkerk, 

 

de secretaris de burgemeester, 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

mevr. M. Kitselar dhr. C.A. Oosterwijk 
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